



September 14, 2023

The Right Honourable Justin Trudeau, P.C., M.P.
Prime Minister of Canada
Office of the Prime Minister
80 Wellington Street
Ottawa, ON - K1A 0A2

Via Email to: justin.trudeau@parl.gc.ca

Dear Prime Minister:

I write this open letter as the Administrator of the National Citizens Inquiry, a citizen-led and citizen-funded organization, which this year held hearings across Canada into Canada's response to SARS-CoV-2. The issue of the test applied by the drug safety regulator Health Canada, to approve the Covid-19 Vaccine, was among the issues on which the Commissioners heard evidence.

Contrary to what the great majority of Canadians were told, the regulator has not made a determination that the products are safe. The absence of a safety and effectiveness determination is plain on the face of the statutory instruments of approval, and not subject to reasonable dispute. Worse, Health Canada's website continues to make the positive misrepresentation to Canadians that the products are "proven safe and effective and of high quality," although Health Canada made no such determination of proof. This issue is analyzed by the Commissioners in the section of their report appended hereto.

Canadians are relying on representations as to the safety and effectiveness of Covid-19 Vaccines, which safety and effectiveness Health Canada has never determined. Some might draw the conclusion that the misrepresentation to Canadians of proven safety is intentional, made while knowing it to be false and intending it to be relied upon. Some might also think this potentially creates a basis for civil and criminal recriminations against the federal Crown and many individual officials. This Health Canada misrepresentation has inexcusably misled even the courts, a misapprehension which your Minister of Justice should consider correcting.

As a matter of common sense, the objective falsity of the "proven safe" claim, brings into question the basis for informed consent to the administration of the injections, creating potentially enormous liabilities.

Any urgency to bring novel and little-tested Covid-19 Vaccines to Canadians long ago abated, as the virus became milder and population immunity increased. This is recognized in the current regulation authorizing the Covid-19 Vaccines, which dropped reference to urgency in its text. In the face of your government's reported intention to promote booster injections in coming months, the urgency now lies in telling the truth to Canadians and taking corrective action.



The two most pressing recommendations from the Commissioners are to reinstate the traditional objective test for safety, and to withdraw the Covid-19 Vaccines until the normal rigorous evaluation can be completed:

- “1. Newly implemented revisions to the Food and Drug Regulations related to the authorization of Covid-19 vaccines must be rescinded as they permanently exempt Covid-19 vaccines from the requirements to objectively prove the Safety or Efficacy as required under the Food and Drug Regulations.
2. The current use of Covid-19 vaccines in Canada that were authorized under the revised provisions of the Interim Order and the newly revised Food and Drug Regulations, should be stopped immediately.”

The pending session of Parliament provides an opportunity to be truthful with Canadians by confirming that Health Canada has not found the Covid-19 Vaccines to be proven safe and effective, and to do the right thing by withdrawing them pending full review in accordance with the traditional objective test.

Yours sincerely,

Ches Crosbie

Ches Crosbie KC
National Citizens Inquiry Administrator
commission@nationalcitizensinquiry.ca

Encl.

Le 14 septembre 2023

Le très honorable Justin Trudeau, P.C., M.P.
Premier Ministre du Canada
Bureau du Premier Ministre
80 rue Wellington
Ottawa, ON - K1A 0A2

Par courriel, en anglais, à: justin.trudeau@parl.gc.ca

Cher Premier Ministre:

J'écris cette lettre ouverte en tant qu'administrateur de la Commission d'enquête Nationale Citoyenne. Cette organisation, fondée et financée par des citoyens canadiens, a recueilli cette année nombre de témoignages à travers le pays, quant à la réponse du Canada face au SARS-CoV-2. L'un des nombreux enjeux entendus et analysés par les commissaires concerne le processus d'approbation des produits injectables par Santé Canada, ministère assurant la réglementation sur les produits pharmaceutiques.

Contrairement à ce qu'on a laissé croire à la grande majorité des Canadiens, Santé Canada n'a jamais statué que ces produits injectables étaient sécuritaires. En regard de processus pourtant obligatoires pour l'approbation de produits pharmaceutiques au pays, il est indéniable que ni la sécurité ni l'efficacité n'ont été effectivement déterminés. Pire encore, le site web de Santé Canada affirme toujours aux Canadiens que ces produits injectables sont "prouvés sûrs, efficaces et de grande qualité" alors qu'aucune preuve en ce sens n'ait jamais été produite. L'analyse des commissaires concernant cet enjeu se retrouve dans l'extrait de leur rapport ci-joint.

Les citoyens se sont appuyés sur les affirmations de Santé Canada en matière d'innocuité et d'efficacité de ces produits injectables, alors que ces deux paramètres n'ont pourtant jamais été démontrés. D'aucuns pourraient conclure que ces représentations tendancieuses concernant l'innocuité ont été faites de manière intentionnelle, affirmées malgré l'absence de preuve, dans le but d'influencer le choix des Canadiens. De plus, certains pourraient considérer ces agissements potentiellement incriminants envers la Couronne fédérale ainsi qu'envers plusieurs représentants officiels, tant au niveau civil qu'au niveau criminel. Ces affirmations tendancieuses par Santé Canada auront même influencé de façon inexcusable nos cours de justice, une situation à laquelle devrait remédier votre ministre de la Justice.

Il apparaît évident qu'un tel argument fallacieux - "prouvé sécuritaire" alors qu'il n'en est rien - utilisé dans le cadre du consentement éclairé concernant les injections, pourrait entraîner de graves conséquences légales.

L'urgence de proposer aux Canadiens de nouveaux produits injectables insuffisamment testés n'est certainement plus d'actualité, étant donné la diminution de la virulence ainsi que l'immunité acquise dans la population. On constate en effet que la réglementation à jour concernant l'autorisation de

produits injectables n'invogue plus d'urgence. Alors que votre gouvernement s'affaire à promouvoir des injections de rappel pour les prochains mois, l'urgence est plutôt de dévoiler la vérité à la population canadienne et d'établir des mesures correctives.

Les deux recommandations les plus urgentes, émises par les commissaires, sont de réinstaurer les processus rigoureux d'évaluation d'innocuité des produits injectables et de retirer ceux-ci du marché jusqu'à ce que ceci soit fait :

1. Newly implemented revisions to the Food and Drug Regulations related to the authorization of Covid-19 vaccines must be rescinded as they permanently exempt Covid-19 vaccines from the requirements to objectively prove the Safety or Efficacy as required under the Food and Drug Regulations.
2. The current use of Covid-19 vaccines in Canada that were authorized under the revised provisions of the Interim Order and the newly revised Food and Drug Regulations, should be stopped immediately."

La session parlementaire qui s'entame vous offre la possibilité d'être intègre envers la population canadienne. Il est temps de révéler que Santé Canada n'a jamais prouvé que les produits injectables étaient sûrs et efficaces. Il est aussi impératif de les retirer du marché jusqu'à ce qu'ils aient été entièrement étudiés selon les processus objectifs éprouvés.

Votre dévoué,

Ches Crosbie

Ches Crosbie KC
National Citizens Inquiry Administrator
commission@nationalcitizensinquiry.ca

Encl.